



بنك عُمان العربي
OMAN ARAB BANK

خصم الأوراق التجارية - الشروط والأحكام الخاصة Bills Discount Specific Terms and Conditions

Any defined terms used in these Bill Discounting ("BD") Specific Terms and Conditions ("BD Specific Terms and Conditions") shall, unless defined herein, have the same meaning as provided to such terms in the Oman Arab Bank S.A.O.G. ("OAB") Credit Facilities General Terms and Conditions ("OAB General Terms and Conditions").

1. Any facility requested by the Customer for Bill Discounting and drawings thereunder shall be subject to the BD **Specific Terms and Conditions**, the OAB General Terms and Conditions, to be found on OAB's online Internet Banking Platform at <http://www.oman-arabbank.com/>, the Facilities Offer Letter dated _____ (the "**Facilities Offer Letter**") and the facilities extension letter, if any entered into after the date hereof, (the "**Facilities Extension Letter**"). In the event of any dispute or contradiction between the BD Specific Terms and Conditions, the General Terms and Conditions for Accounts, the **Facilities Offer Letter**, or the Facilities Extension Letter, then the BD Specific Terms and Conditions shall prevail. On the date of signing and acceptance of these Bills Discount Specific Terms and Conditions the Customer acknowledges having read understood and accepted the Credit Facilities Agreement – General Terms and Conditions.
2. The Customer may request OAB to discount any Bills vide an application or request letter signed by the authorized signatory(ies) of the Customer, and physically submitted by it either to OAB's designated branch or electronically through the trade finance services available on OAB's online Internet Banking Platform at <http://www.oman-arabbank.com/> or through OAB's Mobile Banking Application; and the Customer acknowledges that OAB reserves the right to refuse any discount application made by the Customer without being obliged to give any explanation to the Customer.
3. In these BD Specific Terms and Conditions, the term "Bills" shall include Bills shall be any sale invoice, receivable statement, payment certificate, cheques, drafts, bill of exchange, promissory note or any other document of value presented by the customer where underlying transactions related to exchange of goods and / or services is evidenced and any other instrument binding its signatory to the making of a payment of a sum of money or delivery of a quantity of fungibles on a specified date, place and time, and which may be endorsed, in accordance with the terms of such instrument.

أي مصطلحات معرفة مستخدمة في الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية ("**الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية**")، ما لم يتم تعريفها هنا، سيكون لها نفس المعنى المنصوص عليه في الشروط والأحكام العامة للتسهيلات الائتمانية لبنك عمان العربي ش.م.ع. ("**الشروط والأحكام العامة لبنك عمان العربي**").

١. يخضع أي تسهيل يطلبه العميل لخصم الأوراق التجارية والسحوبات بموجبها للشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية، والشروط والأحكام العامة لبنك عمان العربي، والتي يمكن الاطلاع عليها على منصة الخدمات المصرفية عبر الإنترنت لبنك عمان العربي على <http://www.oman-arabbank.com/>، وخطاب عرض التسهيلات المؤرخ في _____ ("**خطاب عرض التسهيلات**") وخطاب تمديد التسهيلات، إن وجد، المبرم بعد تاريخ هذه الاتفاقية، ("**خطاب تمديد التسهيلات**"). في حالة وجود أي نزاع أو تناقض بين الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية أو الشروط والأحكام العامة للحسابات أو خطاب عرض التسهيلات أو خطاب تمديد التسهيلات، تسود الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية. في تاريخ توقيه وقبول الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية هذه، يقر العميل بأنه قد قرأ وفهم وقبل اتفاقية التسهيلات الائتمانية - الشروط والأحكام العامة.

٢. يجوز للعميل أن يطلب من بنك عمان العربي خصم أي ورقة تجارية عن طريق استمارة أو رسالة طلب يوقعها المفوض بالتوقيع عن العميل ويقدمها العميل شخصياً إلى فروع البنك المعين أو إلكترونياً من خلال خدمات التمويل التجاري التي يوفرها البنك عبر منصة الخدمات المصرفية عبر الإنترنت المتاحة بالرابط التالي: <http://www.oman-arabbank.com> أو عبر تطبيق الخدمات المصرفية عبر الهاتف النقال. ويقرّ العميل بأن البنك يحتفظ بحق رفض أي طلب خصم على أي ورقة تجارية مقدّم من العميل وأن البنك غير ملزم بتقديم أي تفسير للعميل في هذا الشأن.

٣. في هذه الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية، يجب أن يشمل مصطلح "الأوراق التجارية" أي فاتورة بيع أو ذمم مدينة أو شهادة دفع أو شيكات أو سندات أو كمبيالة أو سند إذني أو أي مستند آخر ذو قيمة يقدمه العميل؛ يتم فيه إثبات المعاملات الأساسية المتعلقة بتبادل السلع و / أو الخدمات وأي سند آخر يلزم الموقع عليه بدفع مبلغ من المال أو تسليم كمية من الأشياء القابلة للاستبدال في تاريخ ومكان ووقت محدد، والتي قد يتم تظهيرها، وفقاً لشروط هذا السند.

4. In consideration of OAB agreeing to discount Bills, the Customer undertakes to pay to OAB on demand: (i) Interest plus commission payable at the rates set out in the Facilities Offer Letter from the date of discount until the maturity date; and (ii) in case of non-settlement of a Bills at its maturity date, a default interest in addition to the original interest plus commission at the rates set out in the Facilities Offer Letter from the date of non-settlement until the date of full and final payment. The Customer authorizes OAB to debit the Customer's Account with any interest, commission or charges payable by the Customer in respect of the Bills as referred to in this Clause 4 without further authority, permission or confirmation from the Customer. Further OAB shall be under no obligation to refund any interest and/or commission paid by the Customer in case of settlement of Bills before its maturity date.

5. The Customer shall, on OAB's first demand (irrespective of the maturity date of any such Bills), and without OAB having to provide any prior notice to the Customer or to any signatories of the Bills:

i. Settle the value of the Bills where the debtor or any of the signatories thereof have expired or have been declared insolvent or where his signature becomes unacceptable to OAB or any other bank or appears to be forged or given by way of accommodation. The Customer further authorizes OAB to debit the Customer's Account for any such payment related to the preceding without further authorization;

ii. Replace any discounted Bills by a new Bill(s) signed by other debtor(s) acceptable to OAB, failing which (whether whole or in part), OAB may demand immediate settlement of the discounted Bills before its maturity date and without any further proceedings. The Customer authorizes OAB to debit the Customer's Account for any payment related to the preceding without further authorization; and

iii. Reimburse OAB all disbursements, charges, costs and expenses including the amount of the Bills when it matures for payment, or at such other time as OAB may deem fit before or after such due date. The Customer further authorizes OAB to debit the Customer's Account with any such disbursements together with all charges, costs and expenses as provided for in this Clause 5 without further authority, permission or confirmation from the Customer.

6. In case the balance available in the Customer's Account is insufficient to cover any amounts due and payable to OAB under Clauses 4 and 5 above, then the Customer undertakes to pay such additional amounts to OAB in cash upon OAB's first demand.

7. The maximum limit for discounting Bills shall be as set out in the Facilities Offer Letter, and OAB shall be under no obligation to adhere to such maximum limit. In case OAB decides, at its sole discretion, to allow for the maximum limit to be exceeded (without OAB being under any obligation to do so), then any such excess amount shall be subject to these BD Specific Terms and Conditions.

٤. في مقابل موافقة بنك عمان العربي على خصم الأوراق التجارية، يتعهد العميل بأن يدفع إلى البنك عند الطلب: (١) فائدة وعمولة بالمعدلات المحددة في خطاب عرض التسهيلات، وذلك اعتباراً من تاريخ الخصم وحتى تاريخ الاستحقاق؛ و(٢) في حالة عدم تسوية الأوراق التجارية في تاريخ استحقاقها، فائدة تأخير والفائدة الأصلية وعمولة على عدم التسوية بالأسعار المحددة في خطاب عرض التسهيلات، وذلك اعتباراً من تاريخ عدم التسوية وحتى تاريخ السداد النهائي والكامل. كما يفوض العميل البنك بأن يخصم من حسابه أي فائدة أو عمولة أو رسوم مستحقة للدفع من العميل بخصوص الأوراق التجارية المذكورة في هذا البند ٤ ودون أي إذن مسبق أو تصريح أو تأكيد من العميل. بالإضافة إلى ذلك، لن يكون البنك ملزماً بإعادة أي فائدة و/أو عمولة مدفوعة من العميل في حالة تسوية الأوراق التجارية قبل تاريخ استحقاقها.

٥. يلتزم العميل، عند أول طلب من البنك (بغض النظر عن تاريخ استحقاق أي من تلك الأوراق التجارية) ودون إلزام البنك بتقديم إخطار مسبق إلى العميل أو أي من موقعي تلك الأوراق التجارية، بما يلي:

أ. تسوية قيمة أي ورقة تجارية في حال توقيتي الطرفين أو أي من موقعيها، أو أعلن إفلاسه، أو رفض البنك أو أي بنك آخر توقيعه عليها، أو بدا أن ذلك التوقيع مزيفاً أو ممهوراً على سبيل المجاملة؛ كما يفوض العميل البنك بخصم أي مبلغ متعلق بما جاء ذكره أعلاه من حساب العميل دون أي إذن مسبق؛

ب. استبدال أي ورقة (أوراق) تجارية قد وقع خصمها بورقة (أوراق) تجارية جديدة موقعة من مدين مختلف يقبله البنك وفي حال عدم القيام بذلك (كلياً أو جزئياً)، فيجوز للبنك أن يطلب التسوية الفورية لتلك الأوراق التجارية المخصومة قبل تاريخ استحقاقها ودون أي إجراءات أخرى؛ كما يفوض العميل البنك بخصم أي مبلغ متعلق بما جاء ذكره أعلاه من حساب العميل دون أي إذن مسبق؛ و

ج. تعويض بنك عمان العربي عن جميع المدفوعات والرسوم والتكاليف والنفقات بما في ذلك مبلغ الأوراق التجارية عند استحقاقها للدفع، أو في أي وقت آخر قد يراه بنك عمان العربي مناسباً قبل أو بعد تاريخ الاستحقاق المذكور. كما يفوض العميل بنك عمان العربي بخصم أي مصروفات من حساب العميل مع جميع الرسوم والتكاليف والنفقات على النحو المحدد في هذا البند ٥، ودون أي إذن مسبق أو تصريح أو تأكيد من العميل.

٦. في حالة عدم كفاية الرصيد في حساب العميل لتغطية أي من المبالغ المستحقة لبنك عمان العربي بموجب الفقرتين ٤ و ٥ أعلاه، يتعهد العميل بدفع تلك المبالغ نقداً إلى البنك عند أول طلب من البنك.

٧. يكون الحد الأقصى لخصم الأوراق التجارية كما هو موضح في خطاب عرض التسهيلات، على أن البنك غير ملزم بالخضوع إلى ذلك الحد الأقصى. وإذا قرر البنك - حسب تقديره وحده - تخطيط ذلك الحد (بدون إلزام البنك بذلك)، فإن أي مبلغ زائد يجب أن يخضو لهذه الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية.

8. OAB shall be entitled to claim payment of any discounted Bills directly from its obligor without the Customer's prior consent or approval or notice to the Customer. The Customer further waives any right to raise any objection to OAB claiming payment of a discounted Bills on its maturity date or on a date subsequent thereto.
9. The Customer authorizes OAB to:
- Block forthwith, or at any future time, any amount held by OAB as security in respect of its obligation under any Bills, until such time as OAB's obligations under the discounted Bills has been discharged;
 - Deduct any amount in any currency from the Customer's Account, at OAB's discretion, any amounts which OAB shall have paid or may be called upon to pay; and
 - Increase the security taken at the time of discounting Bills (without any obligation on OAB to provide any explanations in this respect) for which purpose the Customer undertakes to execute such additional documents and make payment, of such amounts as may be demanded by OAB.
10. The Customer acknowledges that neither OAB nor any of its branches shall assume any liability obligation, or responsibility, in respect of any Bills endorsed by OAB for:
- Any loss or damage (whether direct, consequential or loss of profit, data or interest) suffered by any party arising out of any delay or failure by OAB or any of its branches or correspondents in performing their obligations under these BD Specific Terms and Conditions or other obligations causing in whole or in part due to any action taken by OAB, in its sole and absolute discretion, under the applicable law and regulations; and/or
 - Any loss or damage (whether direct, consequential or loss of profit, data or interest) suffered by any party arising out of any interruption of its business by acts of god, pandemic, epidemic, riots, civil commotions, insurrections, wars, acts of terrorism, or by any strikes or lockouts or any other causes beyond its control.
11. Upon discounting Bills, OAB shall fix a stamp above the signatures of the signatories of such Bills reading as follows: "Pay to the order of Oman Arab Bank S.A.O.G., value received in cash, and we undertake to pay the value of this/these bill(s) to Oman Arab Bank S.A.O.G. on maturity with any interest and all expenses until the date of payment, and we authorize Oman Arab Bank S.A.O.G. to debit our account with all amounts due and payable to it inclusive of the value of the discounted bill, interest, costs and expenses associated therewith, without any prior notice to ourselves and we waive any right which we may have for non-protestation of these bills by Oman Arab Bank S.A.O.G. and we hereby guarantee the genuineness of the endorsements and the signatures hereunder."
٨. يحق لبنك عمان العربي المطالبة بدفع أي ورقة تجارية مخفضة مباشرة من الملتزم بها دون موافقة العميل المسبقة أو موافقة أو إشعار العميل. كما يتنازل العميل عن أي حق في تقديم أي اعتراض إلى بنك عمان العربي للمطالبة بسداد الأوراق التجارية في تاريخ استحقاقها أو في تاريخ لاحق لذلك.
٩. يُفوض العميل البنك في ما يلي:
- أن يحجز - فوراً أو في أي وقت في المستقبل - على أي مبلغ يحتفظ به البنك كضمان مقابل الالتزامات المنصوص عليها في الأوراق التجارية، وذلك حتى الوفاء بحقوق البنك بموجب تلك الأوراق التجارية؛
 - أن يخصم أي مبلغ بأي عملة من حساب العميل - وفقاً لتقدير البنك - أي مبالغ دفعها البنك أو قد يُطالب بدفعها؛ و
 - زيادة الضمان المقدم إلى البنك عند خصم الأوراق التجارية (دون أن يكون البنك ملزماً بتقديم أي تفسيرات في هذا الشأن)؛ كما يتعهد العميل - بموجب هذا الغرض - بأن يوفو المستندات الإضافية وأن يدفع أي مبلغ يطالب به البنك.
١٠. يقر العميل بعدم تحمل البنك أو أي فرع من فروعه أي التزام أو مسؤولية عن أي ورقة تجارية يتم تظهيرها من قبل بنك عمان العربي من أجل:
- أي خسارة أو ضرر (سواء كان مباشراً أو تبعياً، أو خسارة في الأرباح أو البيانات أو المصالح) يتعرض له أي طرف ذو علاقة نتيجة أي تأخير أو تقصير من جانب البنك، أو أي من فروع أو مراسليه، في أداء التزاماتهم بموجب هذه الشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية أو الالتزامات الأخرى المترتبة كلياً أو جزئياً عن أي إجراءات يتخذها البنك - وفقاً لتقديره الخاص والمطلق - بموجب القانون المعمول به والأنظمة السارية؛ و/أو
 - أي خسارة أو ضرر (سواء كان مباشراً أو تبعياً، أو خسارة في الأرباح أو البيانات أو الفائدة) يتعرض له أي طرف ذو علاقة بأي انقطاع لأعماله بفعل القضاء والقدر، والجوائح والأوبئة، أو أعمال الشغب أو الاضطرابات المدنية أو العصيان أو الحروب أو التصرفات الإرهابية، أو أي إضرابات أو إضرابات أصحاب العمل أو أي أسباب أخرى خارجة عن سيطرة ذلك الطرف.
١١. عند خصم الأوراق التجارية، يضو البنك، مباشرة فوق أعلى توقيعات الموقعين على تلك الأوراق التجارية، ختماً ينص على ما يلي: "يُدفع لأمر بنك عمان العربي ش.ع.م. عن طريق النقد، ونتعهد بدفع قيمة هذه الورقة/الأوراق عند استحقاقها، بالإضافة إلى أية فوائد وجميع النفقات حتى تاريخ السداد، وبتفويض بنك عمان العربي ش.ع.م. بخصم جميع المبالغ المستحقة والواجبة السداد له من حسابنا بما في ذلك قيمة الأوراق التجارية المخصومة والفوائد والتكاليف والمصروفات المرتبطة بها دون الرجوع إلينا، كما نتنازل عن أي حق قد يكون لدينا بشأن عدم الاحتجاج على هذه الأوراق التجارية من بنك عمان العربي ش.ع.م. ونضمن بموجب هذا المستند صحة التصديق والتوقيع".

12. The Customer shall be responsible for the genuineness of the Bills and the veracity of signature thereon, and shall indemnify OAB from any and all liabilities, costs and expenses, including reasonable attorneys' fees arising from OAB's protest against the genuineness of such Bills, the veracity of signature thereon, and/or any other reasons/events giving rise to OAB's protesting against such Bills.
13. The Customer acknowledges that in case the application for the discount of Bills is signed by more than one person, then all the signatories of such Bills shall be jointly and severally liable towards OAB for the settlement of all the liabilities arising therefrom.
14. The undersigned guarantor(s) (if any) shall be jointly and severally with the Customer, responsible to meet any and all liabilities arising from any and all discount operations taking place or which shall take place with respect to these BD Specific Terms and Conditions.
15. OAB may, at its sole discretion and without any obligation to do so, (i) have recourse against any or all of the signatories of any Bills, (ii) protest against any Bills for non-payment or non-acceptance; further, OAB shall NOT be liable for non-adherence to the statutory period limitations prescribed for such proceedings.
16. The Customer acknowledges that any statement of accounts and/or records presented by OAB in respect of the discounted Bills shall be correct and conclusive, in the absence of manifest error and shall not entitle the Customer to raise any objections thereto.
17. The term "Account" as used in this Agreement shall be construed as any account at any of OAB branches, whether such account is in the Customer's name or in that of any of its subsidiaries or parent company, or in any other account in a corporate name, of which the Customer is one of the owners.
18. In case of any discrepancy or difference between the English and Arabic texts, the English text shall prevail.
19. The Customer acknowledges that it is OAB's policy to comply with all relevant laws and regulations, including anti-terrorism, anti-money laundering, embargo and sanction laws and regulations including, without limitation, those embargos and/or sanctions issued by the Sultanate of Oman, Gulf Cooperation Council, European Union, the United Nations, the government of the United States and the US Office of Foreign Asset Control. The Customer further certifies that the debtors of any Bills presented for discount are NOT subject to any embargo or sanctions and that the transactions subject of such Bills, are NOT prohibited or restricted.
20. When we handle your data, we represent and warrant that your data will be:
- i. Processed lawfully, fairly and in a transparent manner;
١٢. يتحمل العميل مسؤولية صحة الأوراق التجارية وصحة التوقيف عليها، ويتعهد بتعويض البنك عن أي وكل الالتزامات والتكاليف والنفقات، بما في ذلك أتعاب المحاماة المعقولة الناشئة عن الاحتجاج على صحة تلك الأوراق التجارية و/أو صحة التوقيف عليها و/أو أي أسباب / أحداث أخرى أدت إلى احتجاج البنك على تلك الأوراق التجارية.
١٣. يُقر العميل بأنه في حالة توقيف أكثر من شخص واحد على طلب خصم الأوراق التجارية فإن جميع الموقعين على ذلك الطلب يتحملون المسؤولية بالتضامن والانفراد تجاه البنك عن تسوية جميع الالتزامات الناشئة عن ذلك الطلب.
١٤. يتحمل الكفيل الموقوف أدناه (إن وجد) المسؤولية بالتضامن والانفراد مع العميل عن الوفاء بأي وكل الالتزامات الناشئة عن أي وكل عمليات الخصم الجارية أو التي تجري فيما يتعلق بالشروط والأحكام الخاصة بخصم الأوراق التجارية الماثلة.
١٥. يجوز للبنك وفق تقديره وحده ودون أي التزام من جانبه أن يقوم بما يلي: (أ) الرجوع ضد أي أو كل الموقعين على أي ورقة تجارية؛ و(ب) الاحتجاج على أي ورقة تجارية بسبب عدم السداد أو عدم القبول. علاوة على ذلك، لا يتحمل البنك المسؤولية عن عدم الالتزام بقيود الفترة القانونية المقررة لهذه الإجراءات.
١٦. يُقر العميل بأن أي كشوف حسابات و/أو سجلات يقدمها البنك في ما يتعلق بالأوراق المخصومة تُعد صحيحة وحاسمة إذا لم يظهر فيها عيب ظاهر، و بالتالي لا يمنح العميل الحق في إبداء أي اعتراضات عليه.
١٧. يُفسر مصطلح "الحساب" المستخدم في هذا المستند على أنه أي حساب في أي فرع من فروع البنك، سواء كان هذا الحساب اسم العميل أو باسم أي من شركاته التابعة أو شركته الأم، أو في أي حساب أزر لشركة يُعد العميل أحد مالكيها.
١٨. في حالة وجود أي تعارض أو اختلاف بين النصين الإنجليزي والعربي، يسود النص الإنجليزي.
١٩. يُقر العميل بأن سياسة البنك تقتضي الالتزام بجميع القوانين والأنظمة المنطبقة في شأن خصم الأوراق التجارية، بما فيها قوانين وأنظمة مكافحة الإرهاب ومكافحة غسيل الأموال، بالإضافة إلى قوانين وأنظمة الحظر والعقوبات بما فيها - على سبيل المثال لا الحصر - حالات الحظر والعقوبات الصادرة عن سلطنة عمان ومجلس التعاون الخليجي والاتحاد الأوروبي والأمم المتحدة وحكومة الولايات المتحدة الأمريكية ومكتب الرقابة على الأصول الأجنبية التابع لمكتب وزارة الخزانة الأمريكية. كما يشهد العميل بأن المدين (المدينين) بأية ورقة تجارية مخصومة غير خاضع إلى أي حظر أو عقوبات، وأن المعاملات محل أي ورقة تجارية مقبولة وغير محظورة أو مقيّدة.
٢٠. عندما نتعامل مع بياناتك، فإننا نقر ونضمن أن بياناتك:
- أ. سيتم معالجتها بشكل قانوني وعادل وبطريقة شفافة؛

- ii. Collected for the only specific, explicit and legitimate purpose of conducting your accounts;
- iii. Adequate, relevant and limited to whatever is necessary in relation to your accounts;
- iv. Disregarded, erased or rectified without delay whenever deemed inaccurate;
- v. Kept in a form preventing identification of your identity for longer than is necessary for the purposes for which the personal data is being processed; and
- vi. Processed in an appropriate standard of data security.
21. OAB has a complaints procedure which can be used to bring to its attention any questions, suggestions or complaints. For this purpose, you may contact OAB representatives directly at its branches.
22. These BD Specific Terms and Conditions shall be governed by, and construed in accordance with, the laws of Sultanate of Oman. Parties agree to irrevocably submit to the jurisdiction of the Courts of Sultanate of Oman.
- The undersigned signatories declare that they have read and understood the BD Specific Terms and Conditions, in addition to the OAB General Terms and Conditions for Accounts (as defined in the Facilities Offer Letter) and are in agreement thereto and that they have obtained all required internal approvals before entering into and accepting these BD Specific Terms and Conditions.
- In witness hereof each party hereto has caused these BD Specific Terms and Conditions to be executed by their duly authorized representative as of ____ day of _____, 20____.
- ب. سيتم جمعها لغرض إجراء المعاملات على حساباتك بشكل محدد وصريح ومشروع؛
- ج. كافية وذات صلة ومقتصرة على كل ما هو ضروري فيما يتعلق بحساباتك؛
- د. سيتم تجاهلها أو محوها أو تصحيحها دون تأخير كلما اعتبرت غير دقيقة؛
- هـ. الاحتفاظ بها في شكل يمنع تحديد هويتك لفترة أطول مما هو ضروري للأغراض التي تتم معالجة البيانات الشخصية من أجلها؛ و
- و. سيتم معالجتها وفق قدر مناسب من أمن البيانات.
٢١. لدى بنك عمان العربي إجراء للشكاوى يمكن استخدامه للفت انتباهه إلى أي أسئلة أو اقتراحات أو شكاوى. لهذا الغرض، يمكنك الاتصال بممثلي بنك عمان العربي مباشرة في فروعه.
٢٢. تخضع هذه الشروط والأحكام الخاصة بخضم الأوراق التجارية لقوانين سلطنة عمان وتفسر وفقاً لذلك. يتفق الطرفان على الخضوع بشكل لا رجعة فيه للاختصاص القضائي للمحاكم في سلطنة عمان.
- يقر الموقعون أدناه بأنهم قد قرأوا وفهموا الشروط والأحكام الخاصة بخضم الأوراق التجارية، بالإضافة إلى الشروط والأحكام العامة للحسابات الخاصة ببنك عمان العربي (كما هو محدد في خطاب عرض التسهيلات) وأنهم يوافقون عليها وأنهم قد حصلوا على جميع الموافقات الداخلية المطلوبة قبل إبرام وقبول هذه الشروط والأحكام الخاصة بخضم الأوراق التجارية.
- وإشهاداً على ما تقدم، وقع كل طرف على الشروط والأحكام الخاصة بخضم الأوراق التجارية هذه من خلال ممثله المفوض حسب الأصول في اليوم الموافق ____ من _____، ٢٠____.

For and on behalf of (Company/Customer name)

لصالح وبالنيابة عن (اسم الشركة/ العميل)

الاسم Printed Name	الختم (للشركات) Stamp (for companies)	التاريخ Date	التوقيع Signature
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة			
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة			
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة			

For and on behalf the Personal Guarantors

لصالح ونيابة عن الكفلاء الشخصيين

الاسم Name	التاريخ Date	التوقيع Signature
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة		

For and on behalf Corporate Guarantee of

لصالح ونيابة عن ضمان الشركة

الاسم Printed Name	الختم (للشركات) Stamp (for companies)	التاريخ Date	التوقيع Signature
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة			
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة			
Mr/Ms الفاضل/ الفاضلة			